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Datum dinsdag 17 oktober 2017   

Eenheid Dienstverlening   

Notulist Bas Schinck en Vic Pennings   

 CONCEPT   

Aanwezig Bart Pastoor (dagvoorzitter), Piet Verlinden (portefefeuillehouder), Olaf Beckers (bureau 

Kragten), Hen van Roij, Lei Goertz, Bas Schinck en Vic Pennings (ambtelijke vertegenwoordiging) 
en verder ongeveer 70 bezoekers 

Afwezig  
    
    

 

Opening  

De avondvoorzitter, de heer Bart Pastoor, heet allen welkom en geeft een toelichting op het 
verloop van de avond. 
 
Inleiding  
Vervolgens geeft hij het woord aan wethouder Piet Verlinden voor zijn openingswoord. 

De wethouder licht allereerst toe dat bedrijventerrein Zevenellen door het college en de raad 
van Leudal is aangewezen als de plek voor biobased bedrijvigheid.  
Verder wijst hij erop dat er sprake is van 3 grondeigenaren en dat de gemeente dan ook maar 
beperkt invloed heeft. 
Door de gemeente is opdracht gegeven aan Bureau Kragten om te kijken naar de 
milieueffecten als je invulling gaat geven aan biobased bedrijvigheid. 
Volgende week dinsdag 24 oktober wordt de milieueffectanalyse behandeld in de commissie 

fysiek en 14 november in de raad.  
De wethouder geeft aan dat het college maximale transparantie voorstaat. 
De ontwikkeling van Zevenellen tot een biobased bedrijventerrein is voor Leudal belangrijk. Er 
zijn veel ontwikkelingen in de agrarische sector. Van elke euro in de regio wordt 20 cent 
verdiend door de agrarische sector. Met biobased bedrijvigheid gaat het ook om het 

verwaarden van organische reststromen vanuit de agrarische sector tot halffabricaten en 
grondstoffen. Duurzaamheid en innovatie staan daarbij voorop. Dat soort bedrijvigheid willen 

we dus laten landen op Zevenellen. 
Dit wordt ook door de andere gemeenten in Midden-Limburg ondersteund. En ook de provincie 
committeert zich daar aan. 
 
Uitleg over de Milieueffectanalyse  
De heer Olaf Beckers van bureau Kragten krijgt daarna het woord om aan de hand van een 

diapresentatie inzicht te geven in het resultaat van het onderzoek. 
In het onderzoek zijn 3 aspecten nadrukkelijk onderzocht. Het betreft hier geluid, lucht en 
geur. Hierbij is het vigerend bestemmingsplan als uitgangspunt genomen. Verder is hierbij uit 
gegaan van het Gezondheidseffectscreening (GES) waarbij wordt uitgegaan van zeer goed tot 
zeer onvoldoende. 
Voor de inhoud wordt verwezen naar de bijlage. 
 

Oplossingsrichting 
Wethouder Verlinden licht toe dat het college de raad voorstelt om een lokaal industrieel 

geurbeleid op te stellen om grip te krijgen op de op Zevenellen gewenste ontwikkelingen. 
Zoals al toegelicht zal volgende week dinsdag 24 oktober dit voorstel behandeld worden in de 
commissie fysiek en op 14 november in de raad.  
Als de raad het principebesluit neemt om een industrieel geurbeleid op te stellen, zal dit 
vervolgens op interactieve wijze samen met stakeholders maar ook met burgers en dorpsraden 

worden opgesteld. 
 
Gelegenheid tot stellen van vragen 
De volgende vragen c.q. opmerkingen worden door aanwezigen gemaakt. 
 



 

 

Een bewoner aan de Roermondseweg vraagt aandacht voor de geluidsoverlast bij zijn woning.  
Door een voormalige wethouder is de mogelijkheid geopperd voor een nieuwe toegangsweg 
naar Zevenellen. Wethouder Verlinden antwoordt dat deze mogelijk nieuwe wegontsluiting nog 

altijd in beeld is. Vraagsteller heeft een eigen geluidsonderzoek laten instellen. Dit rapport zal 
na afloop aan de heer Beckers worden voorgelegd. 
 
Er wordt gevraagd waarom de bodem niet is onderzocht. Deze zou vervuild zijn. 
Geantwoord wordt dat voor wat betreft de bodem in het verleden diverse onderzoeken zijn 
gedaan. Dit is al in kaart gebracht en is op dit moment niet relevant voor eventuele overlast. 

De bodemkwaliteit heeft uiteraard wel de aandacht.  
Heeft dit gevolgen voor het drinkwater?  
Dit moet steeds bekeken worden. De kwaliteit van het water moet bewaakt worden en heeft 
zijn aandacht. Details zijn niet bekend. Deze info is wel beschikbaar bij de gemeente. 
Er is volgens vraagsteller ook verontreiniging bij de tanks. Uit eerder onderzoek is gebleken dat 
sanering van de grond niet noodzakelijk is 
Dezelfde vraagsteller laat weten dat Midden Limburg op het gebied van lucht het meeste 

vervuilde gebied van Nederland is. Hij baseert zich op informatie van 15 jaar geleden. 
De heer Beckers laat 2 plaatjes zien waaruit blijkt dat de vervuiling ruimschoots beneden de 

landelijk norm blijft. De nieuwe cijfers zijn uit 2016. 
 
De voorzitter van de dorpsraad vraagt in hoeverre er rekening is gehouden met de hoeveelheid 
van mestverwerkingsbedrijven? Vestigt zich ook een varkensbedrijf op Zevenellen?  
De heer Beckers laat weten dat het onderzoek is gebaseerd op volledige bezetting van het 

terrein met industrie uit de zwaarste categorie. Het betreft dus een extreme situatie. Hierbij is 
wel uitgegaan van de huidige geldende vestigingseisen. De wethouder voert nog aan dat er 
geen dieren op het industrieterrein komen. 
 
Er is reeds een vergunning afgegeven, wat is stand van zaken? Er is inderdaad een vergunning 
afgeven. Hiertegen is beroep aangetekend en na uitspraak rechtbank is hoger beroep ingesteld. 

Deze procedure loopt nog.  
 
Gevraagd wordt hoe de milieu-effectanalyse qua onderzoek in elkaar zit? 
Er zijn bepaalde landelijk gebruikte regels gehanteerd. De zogeheten “ges”-score worden door 
RIVM en GGD gehanteerd.   
 

Gevraagd wordt welke definitie van geur is gehanteerd?  

De heer Beckers legt uit dat je geur niet kunt meten. Dit wordt bepaald door een geurpanel. 
Het gaat puur om waarneming. Er wordt geen waardeoordeel aan gekoppeld. 
 
Gevraagd wordt waarom andere aspecten niet meegenomen zijn en of er ook rekening is 
gehouden met het lawaai van de ijzeren rijn? 
Toegelicht wordt dat bedrijven straks een omgevingsvergunning nodig hebben. 
Bij overschrijding van een bepaalde drempel is een milieueffectrapportage (MER) nodig.  

Kleinere bedrijven hoeven dit niet op basis van wetgeving. In zo’n MER komen alle 
milieuaspecten aan de orde. 
 
Gevraagd wordt of dit betekent dat wie het eerst komt, het eerst maalt? 
Geantwoord wordt dat als dat beleid er komt, je die situatie krijgt. Bedrijf 5 moet dus rekening 
houden met bedrijf 4,3,2,1. 

Voor wat betreft de ijzeren rijn geldt dat er voor het spoor ook ruimte is ingerekend. Zo is 
uitgegaan van een grotere railbelasting dan nu het geval is. Er is geen ruimte meer voor extra 
groei. 

 
Gevraagd wordt of bij de berekening ook met wind is rekening gehouden. 
De heer Beckers antwoordt dat de meteodata van het KNMI over de periode 1995-2005 
gebruikt zijn. Deze zijn voor elke dag doorgerekend en dat betekent dat deze voor 98% van 

toepassing zijn. 
 
Wethouder Verlinden vult aan dat hij graag samen op een interactieve manier het geurbeleid 
wil opstellen. Door deze aanpak hoopt hij het vertrouwen  te vergroten. Voor wat betreft de 
verleende vergunning voor de mestbewerkingsinstallatie geeft hij nogmaals aan dat de 
uitspraak van de Raad van State moet worden afgewacht.  



 

 

Gevraagd wordt hoe dat opstellen van het geurbeleid concreet vorm wordt gegeven? 
Wethouder Verlinden antwoordt dat eerst de raad moet vinden dat dit goede weg is. 
De exacte wijze waarop dit dan gaat gebeuren, daar moeten we nog naar kijken. 

Alle stakeholders en andere belanghebbenden zijn van harte uitgenodigd om samen tot een 
gedragen geurbeleid te komen. Als we met elkaar in gesprek komen dan kunnen we begrip 
kweken.   
 
Gevraagd wordt wat het opstellen van het geurbeleid gaat  betekenen voor de aanvragen die 
nu zijn ingediend? 

Geantwoord word dat er een vergunning is verleend, zoals al eerder besproken. 
Daarnaast is er voor een initiatief van 7 agrariërs een aanmeldnotitie ingediend. 
 
Gevraagd wordt wat te doen als agrariërs niet zouden willen? Hoe lang wil de gemeente 
vasthouden aan het biobased concept? 
 
Wethouder Verlinden antwoordt dat op de eerdere infoavond over biobased agriculture door 

OML al is toegelicht dat onder biobased het ook over restproducten gaat en niet alleen over 
mest. Er zijn nog een heleboel andere bedrijfsactiviteiten mogelijk mede vanuit 

duurzaamheidsgedachte. 
 
Gevraagd wordt of ook de veiligheid in het geding is, bijvoorbeeld bij het gebruik van 
methaangas. 
Geantwoord wordt dat externe veiligheid ook een milieu-item is. Dit speelt zich af in het 

individuele vergunningtraject. In sommige gevallen moet de regionale brandweer hierover 
adviseren. De heer Beckers vult aan dat de externe veiligheidsrisico's bij vergunningverlening 
per bedrijf goed geborgd is. 
 
Opgemerkt wordt dat de dorpsraad voorstander is van innovatieve en schone industrie. 
Er zijn nu echter 2 mestinitiatieven. Men ziet graag dat andere bedrijven komen. 

 
Opgemerkt wordt dat duurzaamheid een mooi woord is.  
Verder wordt opgemerkt dat de datum voor deze bijeenkomst slecht gepland is midden in de 
herfstvakantie. 
 
Gevraagd wordt naar de aanvraag voor zonnepanelen. 

Wethouder Verlinden antwoordt dat dit niet door is gegaan omdat TENNET hieraan geen 

medewerking verleende. 
 
Gevraagd wordt wat er gebeurt als er morgen een aanvraag gedaan wordt voor een intensieve 
veehouderij? 
Wethouder Verlinden antwoordt dat dit niet kan op basis van het bestemmingsplan en dat dit 
ook een ontwikkeling is die we niet wensen. 
 

Gevraagd word naar de groene zone zoals die eerder in het oude bestemmingsplan stond. 
De dorpsraad heeft gevraagd om die zo spoedig mogelijk te realiseren. 
De toezegging door de gemeente is gedaan dat dit zou worden meegenomen bij de milieu-
effect-analyse. 
Wethouder Verlinden licht toe dat in het collegebesluit over de milieu-effect-analyse expliciet 
staat dat er een groene buffer komt. Dit is conform toezegging in het onderzoek meegenomen. 

 
Gevraagd wordt of maximale lozingen op de Maas ook in het onderzoek zijn meegenomen?  
Geantwoord wordt dat deze via een aparte vergunning per bedrijf geregeld worden. 

 
Gevraagd wordt of er dus geen nieuwe varkensstallen op Zevenellen komen? 
Wethouder Verlinden antwoordt nogmaals bevestigend. 
Ten aanzien van de Nuon-locatie is bekend dat 2 ondernemers uit Brabant (WBC) dit terrein 

gekocht hebben. Er is dus sprake van 3 grondeigenaren en dus een beperkte invloed van de 
gemeente. Wat de concrete plannen zijn van WBC is bij de gemeente niet bekend. 
 
Opgemerkt word dat de Dorpsraad samenwerking zoekt met diverse milieuplatforms om samen 
bezwaar te maken tegen mestverwerking. Ook zal gepoogd worden om mesttransporten over 



 

 

de grens tegen te gaan. En personeel van toekomstige bedrijven op Zevenellen zal 
geïnformeerd worden over de gezondheidsrisico’s. 
 

Opgemerkt wordt dat het vreemd is dat de gemeente niet weet wat WBC gaat doen. 
Wethouder Verlinden antwoordt dat OML destijds gepoogd heeft dat terrein te kopen. 
Er is echter verkocht aan een andere partij. Als deze concrete plannen hebben, zullen deze zich 
wel melden bij de gemeente. 
 
Gevraagd wordt wat de wethouder verwacht van de burgers van Buggenum? 

Als het stinkt, dan stinkt het en blijven wij met deze schadelijke gevolgen zitten. 
Wethouder Verlinden hoopt dat inwoners van Buggenum meedenken met de gemeente zodat er 
beleid komt dat het straks niet stinkt. De keuze is allereerst aan de gemeenteraad. 
Nogmaals wijst hij erop dat OML maar een van de drie grondeigenaren is. De gemeente is een 
van de vijf aandeelhouders van OML. Aanpassing van de bestemmingsplancategorieën is niet 
realistisch omdat er dan ongetwijfeld planschadeclaims zullen worden ingediend. 
Om grip te willen houden is OML overigens van plan om hun grond in erfpacht uit te geven in 

plaats van te verkopen. 
 

Opgemerkt wordt dat papier geduldig is. Het voorstel is om gezamenlijk een traject op te 
starten. Maar men moet ook de werkelijkheid onder ogen zien. Als het stinkt, stinkt het. 
Wethouder Verlinden merkt nogmaals op dat dit wordt meegenomen naar commissie en raad. 
 
De heer Jan Janssen stelt zich voor. De locatie Nuon is gekocht door Schippers en Van Asten, 2 

agrarische ondernemers uit Brabant. Zij hebben hem aangesteld als kwartiermaker voor het 
World Biobased Center Zevenellen dat zij passend binnen de ambitie van de gemeente Leudal 
willen ontwikkelen. 
Er komen geen varkens. Zij zijn bezig met de planontwikkeling.  In de omslag naar een 
circulaire economie willen zij duurzame oplossingen voor de agrarische sector. Het zijn 
ondernemers met visie. De technologie die hier bedacht is willen zij wereldwijd verkopen. 

Er is eerder een persbericht uitgestuurd. De heer Jan Janssen zal dit nogmaals aanreiken. 
Graag gaat hij het gesprek aan met de aanwezigen. Stap voor stap willen zij hun plannen 
samen gaan oppakken. 
 
Opgemerkt wordt dat de raad wilde weten wat de cumulatieve effecten zijn om eventueel te 
schuiven met bestemmingen. Voor alle duidelijkheid wordt opgemerkt dat dit een bevoegdheid 

van de raad is. Dit kan met de burgers van Buggenum besproken worden. 

 
Wethouder Verlinden vult aan dat deze opdracht voor het onderzoek is voortgekomen uit het 
coalitieprogramma. 
 
Gevraagd wordt of ook de terreinen van Attero en Nuon zijn meegenomen in het onderzoek? 
De heer Beckers antwoordt bevestigend. Alle beschikbare grond is meegenomen. 
 

Tot slot van de avond vraagt de avondvoorzitter aan wethouder Verlinden wat hij meeneemt 
van deze avond? 
Wethouder Verlinden geeft aan doordrongen te zijn van de zorgen die er zijn.  
Commissie en raad komen nu in stelling om een besluit te nemen. 
Het industriële geurbeleid moet straks het eindproduct worden. 
Het college wenst dit open en transparant te doen en op interactieve wijze. 

 
De avondvoorzitter dankt allen voor de komst en inbreng op deze informatiebijeenkomst 
 

   
 
 
 

 
 
 
 
 
 


